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Protokollet justerat  

 

Datum …………   Datum……………… 

 

 

…………………            …………………… 

Louise Lindström   Monicka Zachari 

ordförande     justerare  

 

 

 

1. Val av mötesordförande  
Louise valdes till mötets ordförande och öppnade 

mötet. 

 

2. Val av protokolljusterare 
Monicka valdes till protokolljusterare. 

 

3. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  

 

4. Föregående mötes protokoll  

Föregående protokoll lades till handlingarna. 

 

5. Inför stadsdelsnämndens sammanträde den 19 

oktober 

Linus gick igenom föredragningslistan. 

 

Rådet önskar yttra sig om följande: 

Ärende 4. Medborgarförslag om utomhus-SPA 

i Bellevueparken 

Rådet har tagit del av ärendet.  

 

Ärende 5. Motion om ett modernt och hållbart 

Stockholm 

Rådet saknar inkludering av tillgänglighets- och 

framkomlighetsaspekter i detta ärende, en faktor 

som kan komma många fler till godo. 

 



 Protokoll 

Sida 3 (7)  

 

 

 

 

 

 

Ärende 6. Förstärkt gemensam upphandlings- 

och inköpsorganisation 

Rådet instämmer med förvaltningens svar. Rådet 

saknar inkludering av 

funktionsnedsättningsaspekter även i detta ärende. 

 

6. Synpunkter på remisser 

Rådet har möjlighet att lämna synpunkter på 

remisser i samband med att ett tjänsteutlåtande tas 

fram. Enligt överenskommelse är rådets 

ordförande och vice ordförande uppsatta på 

sändlistan så de får kännedom om alla remisser 

samtidigt som de sänds till den avdelning som ska 

bereda tjänsteutlåtandet. Rådet avgör sedan vilka 

remisser man önskar lämna synpunkter på.  

 

Vid detta sammanträde förelåg inga aktuella 

remisser.  

 

7. Tillgänglighetsaktiviteter i nämndens 

verksamhetsplan (VP)  

Rådet har inte haft möjlighet att gå igenom 

tillgänglighetsaktiviteterna i årets 

verksamhetsplan, för  att föreslå uppdateringar av 

dessa inför verksamhetsplan 2018. Rådets 

ledamöter har möjlighet att lämna synpunkter 

direkt till verksamhetscontroller Samia 

Choudhury (samia.choudhury@stockholm.se) 

Dock senast den 15 oktober. 

 

Rådet diskuterade att tillsammans med politiker 

och tjänstemän besöka olika miljöer för att 

gemensamt se hinder och möjligheter vad gäller 

lokalernas tillgänglighet. Exempelvis ett 

gemensamt besök i Stockholmsrummet på 

Kulturhuset eftersom man där får en bra överblick 

över Norrmalms tillgänglighetsaspekter. 

Norrmalm är mycket verksamhetsintensivt både 

på de kommersiella, kulturella och 

kommunikativa (inkl. besök och turism) 

områdena, som ställer stora krav på tillgänglighet 

och framkomlighet på olika plan.  
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8. Rapport från rådets besök på S:t Eriksgatan  

Den 4 oktober tittade funktionshinderrådet på 

tillgängligheten i de nya förvaltningslokalerna på 

Sankt Eriksgatan 117. Besöket konkretiserade för 

deltagarna de många olika typerna av 

funktionshinder i miljön. De kommentarer som 

kom upp var bland annat de nedan noterade. 

 

Vid entrén Sankt Eriksgatan  

- Alla ska kunna komma in genom huvudentrén. 

Lever inte upp till begreppet ”Värdig entré. 

Det är diskriminerande att behöva ta en bakväg.  

- Hur kommer barnvagnar in? 

- Orienteringstavlor är inte tillfredsställande i 

dagsläget.  

- Viktigt att det kommer upp taktila skyltar och 

ledstråk vid entrén som visar hela vägen till 

stadsdelsförvaltningen. 

- Ledstråk till orienteringstavlorna både visuellt 

och taktilt. 

- Belysning vid orienteringstavlorna är inte 

tillräckliga idag. 

- I entrén är det lösa stenar i golvet. 

- Golvets färg och mönster gör det svårt att ser 

vart man går. 

- Viktigt att belysningen är bra även när det är 

mörkt ute. 

- Saknas markeringar på trappstegen så det tydligt 

framgår var trappan börjar och slutar. 

- Vid bakdörren, en separat mer tillgänglig entré 

en bit vid sidan av huvudentrén, saknas märken i 

golvet som visar vart man ska och det saknas även 

markering vid nivåskillnader. 

 

Vid entrén Norra Stationsgatan  

- Båda ytterdörrarna borde öppnas samtidigt då 

det är lätt att fastna mellan dörrarna.  

- Det saknas markering i golvet som visar hur 

dörrarna öppnas. 

- Saknas markering på trappstegen så man ser var 

trappan börjar och slutar. 



 Protokoll 

Sida 5 (7)  

 

 

 

 

 

 

- Knapparna till liften sitter otillgängligt och är 

svåra att läsa. 

 

Hiss 

- Siffror på knapparna i hissar hade för dåligt 

kontras. Dessa bör följa standard både avseende 

kontrast, relief och punktskrift. 

- Saknas röststyrning i hiss så man vet när man 

anländer till rätt våning. 

 

Stadsdelsförvaltningens lokal 

- Tröskel in i lokalen är för hög. 

- Handledare på båda sidor i entrén är viktigt. Två 

på varje sida i olika höjd. 

- Markering eller kontrast i början och i slutet av 

lutningen. 

- Dörröppning per automatik är önskvärt. 

- Pall i mötesrum för att kortväxta ska komma upp 

i stolarna. 

I övrigt är funktionshinderrådet mycket nöjda med 

den offentliga lokalen.  

 

Allmänt 

- Den bästa entrélösningen är med dörrar som med 

hjälp av sensor öppnar sig själva. Eventuellt i 

form av en sluss med dubbla dörrar. 

Karuselldörrar passar dåligt för många typer av 

funktionsnedsättning och kan då utgöra en 

säkerhetsrisk för dessa personer. 

- Karuselldörrar är alltid ett sämre alternativ än en 

sluss med två vanliga dörrar. 

- Plexiglas är en typ av material som reflekterar 

starkt ljus, vars blänk kan sätta igång ett 

epileptiskt anfall. 

- Första och sista trappsteget i en trappa ska, som 

nämnts, vara tydligt markerade. 

- Fristående trappor i allmänna utrymmen bör ha 

ett skydd så att en person med nedsatt syn inte går 

in under trappan (bakifrån). 

- Hur ser angöringszonen för färdtjänst ut? Finns 

handikapparkering? 
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I nuläget ansåg rådet att entrén vid Norra 

Stationsgatan var bättre än den från S:t 

Eriksgatan. Ett tips är att se hur ledstråken ordnats 

bakom Landstingshuset vid Hantverkargatan.  

 

9. Funktionshinderinspektörerna besöker rådet  

Funktionshinderinspektörerna Lotta Hedstad och 

Carina Gillgren redogjorde för rapporten Barns 

delaktighet och rätt att komma till tals i 

handläggningen av LSS-insatser. Inspektörerna 

hade studerat 51 akter ( 14 flickor och 37 pojkar) 

från Norrmalm vilka avsåg barn 0-17 år. De hade 

totalt erhållit 76 beviljade insatser. Vanligast var 

avlösarservice. Inspektörerna konstaterade bl.a. att 

journalanteckningarna var av hög kvalitet. (Se 

bilaga.) 

 

Familjeenheten har ansvar för ungdomarna till de 

gått ut gymnasiet, de kan alltså vara upp till 21 år. 

Därefter överförs de till vuxenenheten. Denna 

övergång initieras sex månader innan den 

genomförs. Under denna tid träffa handläggare för 

båda enheterna den unge.  

 

Rådet informerades om att det finns ett 

specialinrett samtalsrum på förvaltningen, för 

samtal med barn och ungdomar och deras 

familjer. Om möjligt önskar rådet bese rummet i 

samband med nästa sammanträde. Rummet 

kommer upprättas i de nya förvaltningslokalerna 

på S:t Eriksgatan 117. 

 

10. Bevakningslistan 

Bordlades. 

 

11. Övriga frågor 

a) Vid rådets sammanträde den 14 augusti riktade 

rådet ett antal frågor till förvaltningen. Detta är 

svar från parkmiljöavdelningen. 

 

Det finns inte något strandbad inom. 

Norrmalms stadsdelsområde. Brunnsviken har 
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inte godkänd vattenkvalité för bad. Nya 

lekparker som ska byggas i Hagastaden ska 

vara tillgänglighetsanpassade. Belysning ska 

finnas fram till hundrastgård. 

 

b) Rådet citerar ur Kulturnämndens 

remissyttrande 2017-09-19 till remiss Program 

för barnets rättigheter och inflytande i 

Stockholms stad 2018-2022. Programmet är 

hedervärt och har ett gott syfte och är 

innehållsmässigt bra. Dock ser vi en 

problematik i att ålägga stadens verksamheter 

ytterligare policys och styrdokument. Mängden 

styrdokument bör tvärtom minimeras. Det 

bästa vore att föra samman alla policys som 

rör diskriminering i ett övergripande dokument 

om hur staden ska arbeta ur ett 

medborgarperspektiv med dessa frågor. I detta 

övergripande dokument bör detta programs 

fokusområden inkluderas. 

 

 

12. Möteslokalerna och möteshandlingarnas 

tillgänglighet  

Var tillfredställande.  

 

13. Mötets avslutande - nästa möte 

Ordförande avslutade mötet och tackade 

deltagarna. Nästa sammanträde är måndag den 13 

november 2017. Råde kommer delta med en kort 

information på nämndens sammanträde den 19 

oktober.  

 


